
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

XI–314.046-17/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2016. november 2. napján
09  óra  00  perces  kezdettel,  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési  Termében  tartott
rendkívüli üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Barta Gábor, Deák-Bárdos Mihály, Eperjesi Erika,
Fodor  Zoltán,  Gazdusné  Pankucsi  Katalin,  Hollósy Endre  András,  Hubay György,  Jakab Péter,
Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Molnár Péter, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Novák Józsefné,
Pakusza  Zoltán,  Dr.  Simon  Gábor,  Soós  Attila,  Szécsényi  Marianna  és  Dr.  Tompa  Sándor
képviselők, Dr. Kiss János alpolgármester

Később érkezett: Badány Lajos és Szilágyi Szabolcs képviselő

Távol maradt: Bartha György, Földesi Norbert,  Glatz Katalin,  Dr. Kovács László,  Nagy-Korsa
Judit, Dr. Nehéz Károly és Révész Péter képviselő

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tisztelettel köszönti a rendkívüli ülésen megjelent képviselőtársait
és a megjelenteket.
Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 20 fő, így megállapítja,
hogy a Közgyűlés határozatképes, amelyet megnyit.
Az Önkormányzat Szervezeti  és Működési Szabályzatának 14. szakasza alapján rendkívüli  ülést
hívott  össze,  tekintettel  arra,  hogy  a  meghívóban  szereplő  napirend  esetében  a  döntés  nem
halasztható a Közgyűlés következő, rendes üléséig. Ez a kérdés az autópálya építésének az ügye,
amely kapcsán az önkormányzat egyik rendeletét kell módosítaniuk, Miskolc Megyei Jogú Város
Építési  Szabályzatát  kell  megváltoztatniuk  ahhoz,  hogy  az  autópálya  építés  zökkenőmentesen
mehessen végbe.
Elsőként az ülés napirendjének elfogadásáról kell dönteniük, ezért javasolja, hogy a meghívóban
szereplő előterjesztés kerüljön a mai ülés napirendjére. Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett
az  ülés  napirendjét  a  meghívóban  foglaltak  szerint  állapította
meg.

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)

NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)
önkormányzati rendeletének módosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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1. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.
(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli 
kiegészítését.

Pfliegler Péter alpolgármester: A napirendi előterjesztés kapcsán kifejti, hogy emlékezhetnek arra,
amikor  Miniszterelnök  úr  és  Polgármester  úr  között  egy  olyan,  Miskolc  további  fejlődése
szempontjából meghatározó szerződés született 2015-ben a Modern Városok Programról, amelynek
megvalósuló pontjai igen nagy és pozitív hatást fejtenek ki a város még élhetőbbé, igazából XXI.
századi,  még  inkább  vonzó  és  okostelepüléssé  történő  válásában.  A  szerződés  első  pontja
foglalkozik  az  M30  gyorsforgalmi  út  Miskolc-Tornyosnémeti  közötti,  mintegy  60  kilométeres
szakasza, a „Via Carpatia” Európán áthaladó közlekedési infrastruktúra fejlesztés egyik elemével,
egyik  útvonalrészével.  Véleménye  szerint  a  fejlesztés  eredményeként  Miskolc  közvetlenül
bekapcsolódik az európai gyorsforgalmi úthálózatba, például Kassa közvetlen, gyorsan elérhetővé
válik. Emellett hangsúlyozza, amit korábban Miniszterelnök úr és Polgármester úr is tett, hogy a
szlovákiai testvérváros elérhetősége mellett bekapcsolódás lehet, elérhetővé válnak új piacok, Kassa
környéke,  Szlovákia  és  Dél-Lengyelország is.  A miskolci  és  a  Miskolc  környéki  vállalkozások
számára a dél-lengyel piac elérhetőségének könnyítése, gyorsabbá tétele hatalmas jelentőséggel bír.
A közlekedés minőségi fejlesztése a térség gazdasági fejlődésére is pozitív hatást gyakorol. Ahol új
utak nyílnak, ott új gazdasági területek, azaz új munkahelyek jönnek létre, ez az elkötelezett céljuk.
Az út építési munkáinak mielőbbi megkezdése, – mely az előzetes tervek szerint jövő év tavasza –
minden közreműködő részéről feszített tempót igényel. A tervezett M30 gyorsforgalmi út Miskolc-
Tornyosnémeti  közötti  szakaszának  megvalósíthatósága  érdekében,  továbbá  a  nemzetgazdasági
szempontból kiemelt jelentőségű ügy státuszra tekintettel, indokolt a Miskolc Megyei Jogú Város
Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)  önkormányzati  rendelet  a  Közgyűlés  rendkívüli
ülésén történő módosítása.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a kiegészítést.
Kéri az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: támogatta az előterjesztést.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Dr. Tompa Sándor: A meghívó érkezésekor találgattak, hogy mi az a halaszthatatlan ügy, ami miatt
rendkívüli közgyűlést kell tartani, amely okról Alpolgármester úr szavai sem győzték meg. Ha az
elmúlt  hónapok  sajtóját  valaki  figyelte,  akkor  az  az  érzete  keletkezett,  hogy a  Miskolc-Kassa
autópálya épül, legalábbis a sajtóhírek szerint. Persze, ha valaki végigolvassa a tudósításokat, akkor
rájön, hogy a határmetszési pont, azaz 1,7 km épül, bár erről minden érintett kormányzati szereplő
úgy számolt be, mintha az M30-as épülne. Hangsúlyozza, nem. Egy határmetszési szakasz készül.
Egyetértenek azzal, hogy ez egy nagyon fontos ügy, ettől többet érdemelne, minthogy három nappal
előtte összehívott  rendkívüli  ülésen beszéljenek róla.  Fontos,  hiszen,  az első szabad választások
után  létrejövő  kormány gyorsforgalmi  autópálya  építési  koncepciója  már  tartalmazta  azt,  hogy
minden főbb autópálya minél előbb érje el az országhatárokat, ebben szerepelt az M3-as, Miskolc
felé az M30-as Kassa irányába menő autópálya szakasza is. Tehát nem mai ötlet, mint hallhatták.
Elmondja  továbbá,  hogy  a  szabad  választásokat  követően  többségében  polgári  konzervatív
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kormányok működtek, ennek ellenére Miskolcra az autópálya 2004-ben ért csak el és azóta sem
épült tovább, csak tervek születtek. Jelzi, akkor már elkészült egyszer a Miskolc-Kassa autópálya
terve.  Az  új  korszakban  új  tervezői  megbízások  kellhettek,  ezt  látják,  ezt  próbálja  a  vezetés
szentesíteni, hogy a haveroknak adtak tervezői feladatokat, a korábbi terveket pedig kidobták.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Képviselő  urat,  hogy ne  sértegesse  a  Közgyűlést,  illetve
azokat, akik kiírják a pályázatot. Nem haveroknak adnak munkát, hanem magyar beruházóknak,
befektetőknek. Kéri, kérjen bocsánatot vagy foglaljon helyet.

Dr. Tompa Sándor képviselőtől Polgármester úr 
bocsánatkérés hiányában megvonja a szót.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja,  hogy nincs több hozzászólásra jelentkező,  a  vitát
lezárja a napirend felett.
Válaszában elmondja, nagyon jól tudják, hogy a gazdaság fejlesztése szempontból elengedhetetlen
az autópálya fejlesztése. Tompa képviselő úr is tudja, hogy mikor Miskolcra ért az autópálya 2004-
ben, akkor még az Orbán-kormány döntése alapján kezdődött el az autópálya hosszabbítása. Épült
autópálya  azóta  is,  a  Miskolcot  elkerülő  út  azóta  épült  meg,  mióta  a  II.  Orbán-kormány  van
hivatalban. Sőt, az az elgondolás, hogy minden autópálya érje el a határokat, az I. Orbán-kormány
választási ígérete volt, amit annak idején a szocialisták sutba dobtak. Hangsúlyozza, minden egyes
autópálya el fogja érni a magyar határokat és ez ennek a ciklusnak a része lesz.

Bejelenti, hogy a napirendről történő szavazás következik.
Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről kell  dönteniük,  melyhez  minősített  többség,
legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett
megalkotta  a  28/2016.  önkormányzati  rendeletét  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.
(VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy mai munkájukat befejezték.
Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy  a  Közgyűlés  soron  következő  rendes  ülésének  időpontja
várhatóan 2016. november 10. napja.

Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 09 óra 12 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester 

3


